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انتقاد جیمز کامرون از فیلم  های 
ابرقهرمانی هالیوود

کارگردان هالیوودی یک بار دیگر از شخصیت های 
فیلم  های مارول و دی ســی انتقاد کرد و گفت آنها 

سطحی هستند.
به نقــل از ورایتی، در حالی کــه جیمز کامرون با 
مصاحبه با »نیویورک تایمز« تور مطبوعاتی »آواتار: 
راه آب« را به صــورت رســمی آغاز کــرد، در این 
مصاحبــه گفت شــخصیت های فیلم  های مارول و 

دی سی از بلوغ لازم برخوردار نیستند.
در این مصاحبه کــه بازیگران فیلم  جدید »آواتار« 
شامل سم ورتینگتون، زوئی سالدانا و سیگورنی ویور 
هم حضور داشتند، کامرون گفت در فیلم  جدید که 
داســتانش ۱۵ سال بعد از فیلم  اول اتفاق می افتد، 
انتظار می رفت تا رسیدن به بلوغ در قهرمان هایش 
شامل جیم ســالی و نیتیری تصویر شود و چنین 
بلوغی چیزی است که در شخصیت های فیلم  های 

مارول و دی سی مشاهده نمی شود.
کامرون در این باره اظهار داشــت: زویی و سم ۱۵ 
سال بعد از داستان قبلی به عنوان والدینی مسئول 

دیده می شوند.
او ادامه داد: در فیلم  اول، شــخصیت ســم از روی 
پرنده خود می پرد و بــا این پرش ایمانی دیوانه وار 
و تقریبــا مانند خودکشــی را از خود بروز می دهد 
که مســیر تاریخ را تغییر می دهد. شخصیت زوئی 
هم جایی مجبور می شود بپرد و تصورش این است 
که برگ های بزرگ می توانند مانع ســقوط او شوند 
اما وقتی پدر و مادر باشــی این طور فکر نمی کنی، 
بنابراین من به عنوان فردی که پدر پنج فرزند است 
می گویم وقتی شخصیت ها بالغ می شوند و متوجه 
می شوند مســئولیتی به جز بقای خود دارند، چه 

اتفاقی می افتد.
کارگــردان آثار خاطره انگیزی چــون »تایتانیک« 
و »ترمیناتور« در ادامــه حرف هایش به فیلم  های 
مارول و دی ســی اشــاره کرد و گفــت: وقتی این 
فیلم  های بزرگ و دیدنی را تماشا می کنم، می بینم 
شــخصیت ها هر سن و ســالی که داشته باشند به 
گونــه ای رفتــار می کنند که انگار هنوز دانشــجو 
هستند. این شخصیت ها هرگز به چیزهایی که واقعا 
در ما ریشــه دارند و به ما عشق و هدف می دهند 
کاری ندارنــد. فکر نمی کنم این راه درســت فیلم  
ساختن باشــد.کامرون در این مصاحبه به ساختن 
صحنه های زیر آب هم پرداخت و یادآوری کرد که 
بیشــتر صحنه های این فیلم  در مخازن بزرگ آب 
فیلم برداری شده و بازیگران مجبور شدند تا تمرین 
نگه داشتن نفس برای چند دقیقه را انجام دهند تا 
او بتواند زمان طولانی تری در آب فیلم برداری کند.

فیلم  »آواتار: راه آب« از ۱۶ دســامبر در سینماها 
اکران می شــود. قســمت اول این فیلــم  با فروش 
خیره کننده بیش از 2 میلیارد و 923 میلیون دلار، 
پرفروش ترین فیلم  تاریخ ســینمای جهان به شمار 

می رود.

 فیلم برداری »اکوالایزر ۳« 
با بازی دنزل واشینگتن 

فیلم برداری ســومین قســمت از فیلم  ســینمایی 
»اکوالایزر« با نقش آفرینی دنزل واشینگتن شروع 
شــد.به نقل از آسوشــیتدپرس، دنزل واشینگتن 
بازیگر و آنتوان فوکوا کارگــردان آغاز فیلم برداری 

فیلم  سوم »اکوالایزر« را جشن گرفتند.
در حالی که کمی بیش از ۴ سال از اکران »اکوالایزر 
2« می گذرد، اکنون دنزل واشــینگتن بار دیگر در 

نقش رابرت مک کال دیده می شود.
در آغاز امســال این بازیگر کهنه کار خبر از ساخته 
شــدن فیلم  ســوم داد. اکنون در حالی که ۱۰ ماه 
از آن زمان می گذرد، فیلم برداری فیلم  ســوم آغاز 

شده است.
ســونی پیکچرز اعلام کرد فیلم برداری این فیلم  در 
سواحل ایتالیا آغاز شده و دنزل واشینگتن و داکوتا 
فانینگ و گایا اســکودلارو جلــوی دوربین آنتوان 
فوکــوآ رفته اند.با توجه بــه اینکه دو فیلم  قبلی در 
ماساچوســت فیلم برداری شــده بود، اینکه عوامل 
فیلم  راهی ایتالیا شده اند تا آنجا این فیلم  را بسازند 
نشــانه تفاوتی در این فیلم  با 2 فیلم  قبلی اســت.

واشــینگتن سال 2۰۰۴ در فیلم  »مرد در آتش« با 
فانینگ که آن زمان بچه بود، هم بازی شد.

در فیلم  هــای »اکوالایــزر« که با الهــام از برنامه 
تلویزیونی دهه ۱9۸۰ ســاخته شده واشینگتن در 
نقش یک ســرباز سابق ظاهر شــده که از خدمت 
در بخش تفنگداران دریایی بازنشســته شده اما از 
مهارت هــای خود برای کمک به افــراد جامعه که 

مورد ظلم واقع شده اند استفاده می کند.
دو فیلــم  قبلی که هر یک با بودجــه 33 میلیون 
دلاری ســاخته شده بودند با اقبال مخاطبان روبرو 
شدند و اولی ۱92.3 میلیون دلار و دومی نیز ۱9۰ 
میلیون دلار فروش کردند.در آگوست 2۰۱۸ اندکی 
پس از اکران فیلم  دوم آنتوان فوکوآ گفت دوســت 
دارد قسمت سوم را هم بسازد و در نهایت آرزوی او 
محقق شده و مانند دو فیلم  اول ریچارد وِنک برای 
نوشتن این فیلم  بازگشته است.این فیلم  قرار است 
اول ســپتامبر 2۰23 در سینماهای سراسر جهان 

اکران شود.

 هنوز خبری از سرود تیم ملی ایران 
در جام جهانی نیست

مســئول کارگروهی که در حــوزه فرهنگ، هنر و 
رســانه برای جام جهانی 2۰22 قطر در نظر گرفته 
شده، با اشــاره به اهمیت سرود انتخابی کشورمان 
برای این رویداد ورزشــی، خاطرنشــان کرد هنوز 
سرود نهایی انتخاب نشده است؛ چراکه این اثر باید 

از شایستگی های لازم برخوردار باشد.
جــام جهانی فوتبال یکی از رویدادهایی اســت که 
در کنار جذابیت از نظر ورزشــی، به لحاظ فرهنگی 
و معرفی المان های یک کشور دارای اهمیت است. 
ایــن رویداد به عنوان یکی از فرصت های مناســب 
بــرای معرفی صنایع دســتی، موســیقی و ســایر 
حوزه های فرهنگی و هنری تلقی می شــود. امسال 
نیز ســؤالات زیادی درباره اقدامات انجام گرفته در 
این زمینه مطرح شده است. یکی از این سوالات به 
چیستی سرود تیم ملی ایران در جام جهانی 2۰22 

قطر بازمی گردد.
ســرود تیم ملی فوتبــال ایران در جــام جهانی از 
مواردی محسوب می شود که شاید بتوان گفت نقش 
مهمــی در معرفی فرهنگ ایرانی به خیل جمعیتی 
جهان دارد که برای تماشــای بازی به استادیوم ها 
می آیند. در همین راستا برخی پژوهشگران موسیقی 
عقیده دارند که به وسیله موسیقی کلاسیک ایرانی 
و با بهره بردن از سازهای موسیقی اقوام می توان به 

سرودها انرژی بیشتری داد.
این نظر درحالی از سوی برخی پژوهشگران مطرح 
می شــود که ســرودهای تیم ملی ایــران در جام 
جهانی از ســال 2۰۱۴ تاکنــون، یعنی در دو دوره 
قبلی توســط خوانندگان با رویکــرد پاپ یا پاپ - 
سنتی خوانده شده است. در سال 2۰۱۸ مصادف با 
سال ۱39۷ سرود ملی تیم فوتبال ایران برای جام 
جهانی روســیه با صدای سالار عقیلی و آهنگسازی 

بابک زرین منتشر شد.
در سال 2۰۱۴ نیز ســرود تیم ملی ایران با عنوان 
»دروازه های دنیا« توسط احسان خواجه امیری برای 
جام جهانی برزیل خوانده شــد. بــا کمرنگ بودن 
نقش موســیقی اقوام و نواحی یا ســازهای آنان در 
ســرودهای تیم ملی ایران برای جام جهانی، شاید 
انتظار می رفت در این دوره از این رویداد ورزشــی 
فرهنگی، بیشتر به این سازها توجه شود اما بعدا نام 
برخی خوانندگان موسیقی پاپ مطرح شد که البته 

در ادامه به تأیید رسمی نرسید.
مسئولیت فعالیت های هنری و تولید آثار موسیقایی 
تیم ملی برای جام جهانی به دفتر موســیقی محول 
نشــده اســت. گویا کارگروهی که وزارت خانه های 
مختلــف از میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع 
دســتی تــا ورزش و جوانــان در آن ایفــای نقش 
می کنند، در ایــن زمینه تصمیم گیر اســت. البته 
دفتر موســیقی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی نظر 
کارشناســی خود را درباره سرود تهیه شده در جام 
جهانی 2۰22 قطر اعلام خواهد کرد، اما چیزی که 
طی این سال ها همواره مطرح شده و جای خالی آن 
احساس می شود، نقش کمرنگ موسیقی و سازهای 

اقوام ایرانی است.
با این همه فرهاد ولنجان، مســئول کارگروهی که 
در حــوزه فرهنگ، هنر و رســانه برای جام جهانی 
2۰22 قطر در نظر گرفته شده، درباره مراحل تهیه 
ســرود تیم ملی ایران گفت: »هنــوز کاری انتخاب 
نهایی نشده است. کار باید شایستگی لازم را داشته 
باشد. در همین راستا چندین پارامتر کنار هم قرار 

می گیرند تا شایستگی کار را مشخص کنند«.
او دربــاره اختــلاف نظــر احتمالی میــان اعضای 
کارگروه و دفتر موسیقی برای انتخاب سرود نهایی 
خاطرنشان کرد: »به هر حال کارشناسان روی یک 
نظــر اجماع می کنند و قاطع می شــوند و با هم به 

تفاهم خواهند رسید«.
مسئول کارگروه هنر و رســانه جام جهانی 2۰22 
قطر همچنین اظهار کرد درباره زمان احتمالی آماده 
شدن ســرود تیم ملی ایران فعلا نمی تواند خبری 

را اعلام کند.
پیش تر هم محمد اله یاری مدیرکل دفتر موســیقی 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی در این باره گفت با 
توجه به اینکه بخش های مختلف دولتی و خصوصی 
در زمینه تولیدات موسیقایی اقدام به  تولید سرود، 
قطعه موســیقی یا نماهنگ کرده اند، قرار شــد در 
کارگروه فوق به منظور بررسی و انتخاب بهترین ها، 
دفتر موســیقی به کمک کارشناسان و نمایندگان 

دستگاه ها در امر به گزینی کمک کند.
کمتــر از یک ماه به آغاز جــام جهانی 2۰22 قطر 
باقی مانده اســت و این مســابقات از 29 آبان ماه 
شــروع خواهد شد؛ بر این اســاس انتظار می رود 
متولیان امر هرچه زودتر نســبت به انتخاب و آماده 

سازی سرود تیم ملی کشورمان اقدام کنند.

همدلی|   روز پنج شنبه پنجم آبان ماه ستاره 
ای دیگر از آســمان تابناک دوبله ایران برای 
همیشه خاموش شد. مرگ جلال مقامی به 
منزله پایان صدای باصلابتی دیگر از نســل 
طلایی دوبله اســت که اگرچــه از مدت ها 
قبل به دلیل شــرایط جسمی اش به ضعف 
گراییده بود، امــا تاریخچه هنر او آن چنان 
محکم بوده که وقتی خبر آمد »جلال مقامی 
درگذشت«، همگان دانستند هنر ایران زمین 

چه دُر گران بهایی را از دست داده است.
جلال مقامی همــان طور که از نامش برمی 
آید، شــأن و مقام دوبله بود. مرگ او در پی 
درگذشت منوچهر اسماعیلی از بزرگان دوبله 
و همین طور ســیامک اطلســی و چنگیز 
جلیلوند از سرآمدان عرصه صدا که به دلیل 
ابتــلا به کرونــا، آنها هم مدتــی قبل پرواز 
کردند، بار دیگر غمی بزرگ را بر شانه اهالی 

دوبله نشاند.
مقامی کمتر از یک سال قبل در غم از دست 
دادن همسرش رفعت هاشم پور که او هم از 
هنرمندان مطرح دوبله بود، به سوگ نشست 
و حالا با رفتن همیشگی اش، جمع کثیری از 

علاقه مندان صدایش را به ماتم نشاند.
جلال مقامی دوم مردادماه ســال ۱32۰ در 
تهران و در خانواده ای اهل کاشان متولد شد 
و فعالیت هنری را از سنین نوجوانی با بازی 
در تئاتر شروع کرد، سپس به تشویق حیدر 
صارمی از سال ۱33۷ وارد عرصه دوبلاژ شد.

ســال 9۴، این هنرمند دچار سکته ای شد 
که مجبــورش کرد دوبله را برای همیشــه 
کنار بگذارد. چند مــاه بعد در گفت وگویی 
از گذشــته و آینده گفــت. آن زمان امیدوار 
بود که با بهبود حالش دوباره به شرایط قبل 
کاری بازگــردد، اما این امید هیچ گاه برایش 
رنگ واقعیت به خــود نگرفت. البته پس از 
این اتفاق، مقامی جسته و گریخته در رادیو 
گویندگی می کرد اما دیگر آن جلال مقامی 
»دیدنی ها« و فیلم  های »لورنس عربستان« 

و »محمد رسول الله« نشد.
وقتی ۷۴ ســال داشت. معتقد بود هنوز پیر 
نشــده و تنها آرزویــش را چنین بیان کرد: 
»دلم می خواهد آنقدر زنده بمانم تا موفقیت 
نوه هایــم را ببینم«. به بازیگــری علاقمند 
بود. مشــتاقانه دوست داشــت یک بار نقش 
پیرمــردی را بازی کند که دچــار بیماری 

آلزایمر شده است.
گله مندی از کیفیــت فیلم  ها، دغدغه دیگر 
جلال مقامی در آن زمان بود؛ »همه فیلم  ها 
اکشــن شــده اند و همه آنها با داد و فریاد و 
بگیر و ببند قاتل همراه است؛ به همین خاطر 
دیگر خیلی راغب نیستم کار کنم؛ مگر اینکه 

فیلم ی باشد که ارزشمند است«.

می گفت: »آن زمان که آثاری چون »شکوه 
علفزار« را با حضــور بازیگران معروف دوبله 
می کردیم، ســعی می کردیم حس را از خود 
بازیگــر بگیریم و به خودش تحویل بدهیم... 
به یاد دارم برای فیلم  »شــکوه علفزار« که 
اکران شد، وقتی رفتیم فیلم  را ببینیم یکی 
از دوستان من در سینما از دختران و پسران 
حاضــر در ســالن پرســید »وارن بیتی« را 
دوست دارید؟ آن زمان یادش به خیر؛ من هم 
یک جوان 2۴ ، 2۵ ساله بودم، همه جوانان 
شــلوغ بازی می کردند و وقتی متوجه شدند 
که گوینده اش من هســتم، باور کنید چنان 
به سمت من هجوم آوردند که خودم تعجب 
کردم. از طرفی وقتی می دیدم که مردم برای 
کارمان، ســینما و دوبله ارزش قائل هستند 

خیلی خوشحال می شدم«.
مقامــی دربــاره برنامه »دیدنی هــا« که در 
دهه ۶۰ باعث شــهرتش شــد، حرف های 
جذابی زد؛ »آن زمان وقتی به من پیشنهاد 
شــد که مجری »دیدنی ها« شــوم فقط دو 
شبکه داشــتیم. خیلی سال قبل، شبکه دو 
این برنامه را پخــش می کرد که به یاد دارم 
ساختمان شبکه دو در خیابان الوند و میدان 
آرژانتین بود. آن زمان آنجا تپه و خیابان های 
خاکی بود و من در آنجا ســریال »شب های 
آنجلــس« را بــازی می کردم. »شــب های 
آنجلس« پنج شــنبه شب ها پخش می شد و 
به طور زنده هم به پخش می رسید، بنابراین 
تجربه اجرای برنامه زنده را داشتم و خیلی از 

دوربین نگران نبودم«.
»تلاشــم برای اولین بار کــه مقابل دوربین 

رفتــم این بود که به خــدا می گفتم طوری 
نشــود که از فردای روزی که مشهور شدم 
بخواهــم بادی بــه غبغب بینــدازم. من در 
»دیدنی ها« با چشمانم با مردم حرف می زدم. 
به یــاد دارم آن زمان که برنامه دیدنی ها به 
روی آنتــن می رفت یک بانــوی بزرگی که 
اهل ادب هم بود و اکنون اجازه ندارم اسمی 
از او ببرم، همیشــه به من می گفت مقامی 
تو آنقدر در چشــمانت صداقت و صمیمیت 
داری که آدم حس می کند در خانه ها محرم 
هستی. آن زمان که برنامه »دیدنی ها« پخش 
می شــد به دلیل اینکه در شرایط جنگی به 
روی آنتــن می رفــت و بخش عمــده ای از 
برنامه هــای تلویزیــون در زمینه جبهه بود، 
لازم بود این یک ساعت پخش شود تا روحیه 
مردم عوض شود. »دیدنی ها« واقعا آن زمان 
جایگاه دیگری داشــت و مردم با دیدن آن 
نفس می کشــیدند تا فقط مسئله جنگ در 
تلویزیون مطرح نباشــد و مردم بتوانند یک 

ساعتی هم استراحت کنند«.
او چنین تعریف کرد که مدیر وقت شــبکه 
دو، یک روز صدایش زده و گفته است: آقای 
مقامی می گویند شما مرتب لباس هایتان را 
تغییــر می دهید! که در پاســخ به آن مدیر 
گفته، »می گویند یا شما خودتان دیده اید؟« 
مقامی در ادامه این خاطره را این گونه روایت 
کــرد: »من آن زمان در پاســخ به آن مدیر 
شبکه گفتم یک مدیر نباید بگوید می گویند، 
بلکه باید خودش تلویزیون را ببیند، خودش 

نظر بدهد و سپس قضاوت کند«.
مرداد ماه امســال هم دوباره گفت: »دوست 

دارم صدایم شنیده شود اما تعارف که نداریم، 
صدای مقامی الان، دیگر صدای مقامی چند 

سال پیش نیست«.
دلش برای دوبله تنگ شده بود. دوست داشت 
صدایش شنیده شود: »من سال هاست حتی 
یــک جمله هم نگفته ام. به خاطر شــرایطم 
دیگر قادر به رفتن ســر کار نیستم و اگر هم 
بخواهند در خانه خودم از صدایم اســتفاده 
کنند در دوبله که غیرممکن است چون باید 
تصویر مقابلم باشــد اما در رادیو شاید بشود 

متنی بخوانم و همکاری کنم«.
هنــوز صدایــش باصلابــت بــود. چنانکه 
ایســنا نوشــته با طنز مخصــوص خودش 
می گفت:»اگر بخواهند از صدایم اســتفاده 
کنند دیگر مجانی نیست ! گذشت آن زمان 
که مجانی کار می کردیم؛ البته خیلی هم در 
بند کار نیستم. دوست دارم صدایم شنیده 
شــود به خصوص برای مردم کشــورم که 
خیلی دوست شان دارم اما تعارف که نداریم 
خودم می دانم بعد از ســکته ای که داشتم 
صدایم هم تغییر کــرده و دیگر آن صدای 
نرم قبلی را ندارم. کاملًا احســاس می کنم 
دیگر حنجره قبلی ام را ندارم و صدایم را از 

دست داده ام«.
آخرین آرزوی جــلال مقامی اما برای مردم 
کشورش بود که چنین بیان شد: »برای همه 
مردم کشورم آرزوی سلامتی دارم. امیدوارم 
همه شــاد باشند و خداوند به من هم صبر و 
تحمل بیشتری بدهد که بتوانم غم از دست 
دادن همسرم را تحمل کنم. فقط این روزها 

از خداوند صبر و سلامتی می خواهم«.

»جلال مقامی« در سن 81 سالگی درگذشت 

خاموشی ابدی صدای »دیدنی«

سلسله نشست های جشنواره بین المللی فیلم  های کودکان و 
نوجوانان با موضوع هم اندیشی فعالان حوزه رسانه و فضای 
مجازی برای ارتقای سینمای کودک و نوجوان در ساختمان 

شماره 3 فارابی و با حضور فعالان این حوزه برگزار شد..
به نقل از روابط عمومی بنیاد ســینمایی فارابی، در ابتدای 
این جلسه احســان هوشــیارگر مدیر روابط عمومی بنیاد 
ســینمایی فارابی ضمن خیر مقدم بــه مهمانان حاضر در 
جلســه گفت: طی سال گذشــته تغییر نگاهی در سینمای 
کودک و نوجوان انجام شــده و اصالت در تولید سنگ بنای 

فعالیت های بنیاد بوده است.
او ادامه داد: سال های کرونا ضربه بزرگی به سینمای کودک 
و نوجوان زد و قطعا ســینما در این حوزه  لطمه بســیاری 
دید.هوشیارگر ضمن اشاره به اقتضاعات سینمای کودک و 
نوجوان در سال های اخیر اظهار کرد: باید بدانیم موضوعات 
و نظام مســائل در ســینمای کودک و نوجــوان امروز چه 
چیزهایی هستند و باید برای اقتضائات کودکان و نوجوانان 
امروز فیلم  بسازیم. باید به این باور برسیم که نسل امروز از 
نسل گذشته خود جلوتر هستند بنابراین با این درک و نگاه 
برای این نسل کار فرهنگی انجام دهیم و فیلم  تولید کنیم. 
شــناخت از این بچه ها و دنیای آنها یکی از واجبات عرصه 

فیلم سازی در حوزه کودک و نوجوان است.
در ادامه ســید مهدی جوادی مدیرعامل بنیاد ســینمایی 
فارابی و دبیر سی و پنجمین جشنواره بین المللی فیلم  های 
کودکان و نوجوانان ضمن تشــکر از پیش کســوتان عرصه 
کودکان و نوجوانان اظهار کرد: ســینمای کودک و نوجوان 
سینمای مهجوری اســت و باید قدر اندک افرادی همچون 
آقای وحید نیکخواه آزاد که در این حوزه هستند و دغدغه 

دارند را دانست.
او در ادامه با اشاره به اهمیت سواد رسانه در حوزه کودکان 
و نوجوانان گفت: بخشی از حضور بچه ها به صورت فیزیکی 
و در مدرسه و منزل و اجتماع است، اما در این دوران بیشتر 
کودکان و خصوصاً نوجوانان در فضای مجازی حضور مستمر 
دارند.  جشنواره  فیلم  های کودکان و نوجوانان می تواند حلقه 
وصل اکوسیســتم فعالان کودک و نوجوان باشد. جشنواره 
می تواند کل این اکوسیســتم را کنار هم بنشــاند و فضای 
گفت وگویی را برای همه فعالان و دغدغه مندان فراهم کند.

جوادی درباره رده بندی سنی در فیلم  های سینمایی اظهار 
کرد: رده بندی سنی در سینما خصوصاً سینمای کودکان و 
نوجوانان از جمله موضوعاتی است که باید به آن پرداخت و 

جشنواره های بسیاری وجود دارند که این رده بندی سنی را 
رعایت و اجرا می کنند.  باید رده بندی ســنی برای فیلم  های 
گروه های مختلف ســنی از  خردسال تا نوجوان انجام شود 
و از هر طرح درســتی در رابطه با رده بندی سنی استقبال 

می کنیم.
دبیر سی و پنجمین جشنواره فیلم  های کودک و نوجوان با 
تأکید بر اســتفاده از همه نظرات کارشناسی برای برگزاری 
این دوره از جشــنواره فیلم  های کودکان و نوجوانان گفت: 
بحث های زیــادی پیش آمده بود که جشــنواره فیلم  های 
کــودکان و نوجوانان به صورت دوســالانه برگزار شــود و 
این پیشنهاد طرفدارانی هم داشــت، اما مخالفان برگزاری 
دوسالانه جشنواره بسیار بودند و اظهار داشتند که اگر چراغ 
جشــنواره خاموش شود، ســینمای کودک و نوجوان قطعاً 

متضرر خواهد شد.
او ادامــه داد: دوســتان ما در حوزه فیلم  ســازی کودک و 
نوجوان دغدغه مند هستند، اما نمی توان رفع همه مشکلات 

سینمای کودک را از این عزیزان انتظار داشت.
جــوادی در ادامه درباره فیلم  نامه های ارائه شــده در حوزه 
کودک و نوجوان به فارابی گفــت: غالباً فیلم نامه های ارائه 
شده با فضای فکری کودک و نوجوان امروز فاصله بسیاری 

دارند.
او در پایان ضمن تاکید بر برگزاری این نوع هم اندیشــی ها 
و جلســات گفت: باشگاه ملی ســینمای کودک و نوجوان 
فارابی در قالب همین هم اندیشــی ها با فعالان حوزه کودک 
و نوجوان برقرار شــده و قرار است علاقه مندان و فعالان و 

دغدغه مندان این حوزه را به یکدیگر معرفی کند.
در ادامه این نشســت وحیــد نیکخواه آزاد کــه به عنوان 

پیشکســوت و یکی از ســخنرانان  این هم اندیشــی حضور 
داشــت، با اشــاره به فعالیت های خود در این عرصه گفت: 
سینمای کودک و نوجوان برای من از اهمیت بسیار زیادی 
برخوردار اســت. من و چند تن از دوستان دیگرم عمر خود 

را در این راه سپری کرده ایم.
او ادامه داد: خیلی دلم می سوزد وقتی که می بینم سینمای 
کودک و نوجوان به اینجا رسیده و تا این اندازه دچار رکود 

شده است.
نیکخواه آزاد ضمن اشاره به فعالیت های سیدمهدی جوادی 
در طــول مدیریتش در بنیاد ســینمایی فارابی اظهار کرد: 
کارهای بسیار خوبی از طرف مدیریت بنیاد سینمایی فارابی 
در حال انجام اســت که از اهمیت بســیاری هم برخوردار 
اســت، اما باید این فعالیت ها به عمل درآمده و ثبت شــود 

تا دستاوردی برای سینمای کودک و نوجوان داشته باشد
او در پایــان ســخنانش اظهار کرد: اینکه بنیاد ســینمایی 
فارابی در راســتای ایجاد ارتباط درســت بین حوزه رسانه، 
فضای مجازی و ســینمای کودک و نوجوان گام برداشته تا 
این ارتباط به شکل درســت برقرار شود، کار بزرگی انجام 
داده اســت و امیدوارم ایــن ایجاد ارتباط بین دلســوزان، 
مدیران و رسانه های حوزه کودک و نوجوان سینمای کودک 
و نوجوان را نجات دهد تا این ســینما از جا برخیزد و حال 

خوشی پیدا کند.
حســین حق پناه، معاونت کودک و نوجوان تبیان به عنوان 
یک فعال حوزه کودک و رسانه گفت: مقوله رده بندی سنی 
در دنیا سابقه بســیاری دارد، اما در ایران به این رده بندی 
اهمیتی داده نمی شود. اعدادی که برای پخش فیلم  ها نشان 
داده می شــود منبع قانونی ندارد و ایــن رده بندی ها فقط 

برحسب موضوع فیلم  اعمال می شود.
او ادامه داد: ما در شــرکت »کدومو« با حضور کارشناسان 
ســواد رســانه و نظرات خود مردم و خانواده هــا فیلم  ها را 
رده بندی کــرده و به مخاطبان اعلام می کنیم. بخشــی از 
جشنواره ها در کشــور هم می توانند این رده بندی سنی را 
اجرا کنند.حسین غفاری، مدیر موسسه »سواد رسانه باران« 
یکی دیگر از ســخنرانان  این جلســه درباره قصه پردازی و 

قهرمان سازی در سینما صحبت کرد.
او در ایــن باره گفت: الگو و قهرمان در ســینمای کودک و 
نوجوان کم داریم. سینما براســاس داستان مبتنی شده و 
می توان از اسطوره ها و قهرمان هایی که پا روی زمین دارند، 

فیلم  بسازیم.

گلایه از بی توجهی به رده بندی فیلم  های سینمایی و تلویزیونی

ضربه سهمگین کرونا به سینمای کودک و نوجوان
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